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Szóbeli választ igénylő kérdés

Kövér László úrnak
az Országgyűlés elnöke

Helyben

Tisztelt Elnök Úr! 

Magyarország Alaptörvénye 7. cikk (1.-2.) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok
benyújtani

Varga Mihály pénzügyminiszterhez

,,A kormány visszavonja a kafetéria adókedvezményének megszüntetését a szakszervezeti
tiltakozások hatására? "

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr!

A Fidesz nagyon komolyan veszi a megszorító politikát: a kormány őszi adócsomagja sem
enyhítene a nyári adócsomagban elfogadott, kafetériával kapcsolatos szigorításokon.
Olyan fontos és népszerű juttatások, mint például a munkahelyi étkeztetés, az iskolakezdési
juttatás, a helyi bérlet, a lakhatási támogatás, a nyugdíj- és egészségpénztári munkáltatói
befizetés, vagy a diákhitel törlesztés munkáltatói átvállalása, idén még kedvezményesen,
jövőre azonban már bérjövedelem módjára adóznak. Ez egyértelmű adóemelés.
Ezért is hirdettek Nem kérünk az adóemelésből! címmel demonstrációt a szakszervezetek
november 6-ra, keddre. A Párbeszéd is elfogadhatatlannak tartja az újabb megszorítást, a
kafetéria kicsinálását, és támogatjuk a szakszervezeti demonstrációt.

A ma még a kafetéria keretében kapott juttattatásokat nem fogják megkapni jövőre a
dolgozók. Még ha ez esetleg be is épül a bérükbe, az adók és járulékok levonása után akkor is
rosszabbul járnak. Az egyik szakszervezet számítása szerint a dolgozóik éves vesztesége 400
ezer forint lesz.
Ennek az intézkedésnek a célja teljesen érthetetlen. Annál is inkább érthetetlen, mivel a
kormány tavaly még bővítette a rendszert, új elemként bevezetve a diákhitel-törlesztési
támogatást.
A kormány a nyári adócsomag vitájakor arra hivatkozott, hogy ezzel kívánják csökkenteni az
adóadminisztrációt. Ennek az érvnek annyi értelme van, mintha azzal indokolnánk a
szomjazónak, hogy nem adunk vizet, mert meg akarjuk óvni attól, hogy leöntse magát.



Amelyik munkáltató nem akar az adminisztrációval bajlódni, az nem biztosít kafetériát már
most sem a dolgozóinak. Miért kell gyakorlatilag megtiltani a munkáltatóknak, hogy széles
körben béren kívüli juttatásokat nyújtsanak, ha hajlandók ezzel foglalkozni?
Ha a kormány arra spekulál, hogy ebből több bevétele lesz a költségvetésnek, az rossz irány.
Ezek csak elméleti költségvetési pluszbevételek, ugyanis egyáltalán nem biztos, hogy a
megszüntetett juttatások beépülnek a bérekbe. Mi értelme tehát e juttatások kedvezményes
adózását eltörölni? Vagy tényleg csak a megszorító politika iránti vonzal om vezérli a Fidesz
kormányt?

Budapest, 2018-10.30.

Tordai Bence
országgyűlési képviselő

Párbeszéd Frakció


